

# COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

## CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

---

[FC-02-03-01]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, April 19, 2002 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

J. Benson  
J. Drexler  
R. Gill  
P.-P. Karch  
E. Mahant  
V. Monty  
D. Spring

F. Boudreau  
M. Feliciano  
A. Hopkins (Chair)  
S. Kirschbaum  
D. Mazzeo  
G. Moyal  
C. Spraakman

B. Bradbury  
D. Ghisa  
J.-C. Jaubert  
M. Macaulay  
F. Mougeon  
S. Schoenfeld  
S. Yemane

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 19 avril 2002 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

### 1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:45 p.m.

The Chair reminded members of the vacancies on the various Standing Committees of Council and encouraged them to volunteer.

### 2. Minutes of the previous meeting

#### ▪ **March 22, 2002 – FC-01-02-52**

The minutes were **approved**.  
(Jaubert/Spring)

### 3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

### 1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 45.

Le président rappelle aux membres l'existence de postes vacants dans divers comités permanents du Conseil et il les encourage à se porter candidat.

### 2. Procès-verbal de la séance précédente

#### ▪ **22 mars 2002 – FC-01-02-52**

Le procès-verbal est **approuvé**.  
(Jaubert/Spring)

### 3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

#### 4. Inquiries and Communications

- Principal's Remarks

There was none.

F. Boudreau reported that Senate CCAS has delayed its decision pertaining to Glendon's submission for changing the name of the program in "Environmental and Health Sciences" to "Environmental and Health Studies".

#### 5. Reports from Standing Committees

##### (a) Curriculum

M. Macaulay of the Curriculum Committee presented the submissions. Those received from the following departments/programmes were **approved**.

- Canadian Studies – [FC-01-02-53]
- Computer Science – [FC-01-02-54]
- Psychology – [FC-01-02-55]
- School of Women's Studies – [FC-01-02-56]

##### (b) Committee on Enrolments

- Motion: Change of Name of the Committee

The motion contained in document FC-01-02-57 to change the name of the Committee to "Committee on Enrolment and Retention" was presented to Council and **approved**.

#### 4. Communications et questions diverses

- Remarques du principal

Il n'y en a aucune.

F. Boudreau souligne que le comité CCAS du sénat a reporté sa décision en ce qui concerne la soumission de Glendon pour changer le nom du programme « Sciences de l'environnement et de la santé » à « Études de l'environnement et de la santé ».

#### 5. Rapports des comités permanents

##### (a) Comité des programmes d'études

M. Macaulay, du Comité des programmes d'études, présente les soumissions. Les soumissions des départements et programmes suivants sont **approuvées**.

- Études canadiennes – [FC-01-02-53]
- Informatique – [FC-01-02-54]
- Psychologie – [FC-01-02-55]
- École des études des femmes – [FC-01-02-56]

##### (b) Comité du recrutement

- Motion : Changement de nom du comité

La motion contenue dans le document FC-01-02-57 pour changer le nom du comité à « Comité chargé du recrutement et de la fidélisation » est présentée au Conseil et elle est **approuvée**.

**(c) Nominations Committee**

The report contained in document FC-01-02-58 from the Nominations Committee was presented.

Several names were added to the list. For the Chair of Council, Anthony Hopkins, and for PPC, Stuart Schoenfeld.

The nominations were then closed. A. Hopkins was acclaimed as Chair of Council for the academic year 2002-2003 and J. Michaud and S. Schoenfeld for the Policy and Planning Committee.

A. Hopkins also noted that the following had been elected to sit on CASTL for 2002-2003: J. Drexler, R. Furgiuele, M. Kant and M. Orsini.

**(d) Policy and Planning Committee**

The Chair of PPC, B. Bradbury noted that the Committee was in the process of finalizing the student survey questionnaire. With regards to the General Education Requirements and the Students' 1<sup>st</sup> year experience at Glendon she noted that the next step would be a survey of the faculty members on the issue.

**6. New Business**

There was none.

**7. Adjournment**

The meeting adjourned at 2:00 p.m.

**(c) Comité de mises en candidature**

Le rapport contenu dans le document FC-01-02-58 du comité des mises en candidature est présenté.

On ajoute plusieurs noms à la liste. Pour la présidence du Conseil, Anthony Hopkins et pour le CDP, Stuart Schoenfeld.

On déclare close la période de mise en candidature. A. Hopkins est élu président du Conseil pour l'année universitaire 2002-2003 et J. Michaud et S. Schoenfeld pour le comité de direction et planification.

A. Hopkins indique aussi que les personnes suivantes ont été élues pour siéger au CNAP pour l'année 2002-2003 : J. Drexler, R. Furgiuele, M. Kant et M. Orsini.

**(d) Comité de direction et planification**

La présidente du CDP, B. Bradbury indique que le comité finalise en ce moment le questionnaire pour l'enquête auprès des étudiants. En ce qui concerne les exigences en éducation générale et l'expérience des étudiants de Glendon en première année, elle indique que la prochaine étape sera de faire une enquête auprès des professeurs sur la question.

**6. Affaires nouvelles**

Il n'y en a pas.

**7. Ajournement**

La séance est levée à 14 h 55.